
Oświadczenie złożone 

przez senatora Rafała Muchackiego 

na 66. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 grudnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze. 

Sytuacja dzieci poddanych stacjonarnemu leczeniu psychiatrycznemu jest ogromnie bolesna z uwagi na 

dramat, jaki je dotyka, oraz szczególny i zazwyczaj wyjątkowo trudny charakter leczenia. Istota schorzeń 

objętych leczeniem psychiatrycznym powoduje, że już sama diagnoza stanowi poważną trudność, a wdroże-

nie właściwego i skutecznego leczenia jest dla lekarzy opiekujących się wspomnianymi dziećmi ogromnym 

wyzwaniem.  

Ostatnie publikacje prasowe oraz wcześniejsze wystąpienie Rzecznika Praw Pacjenta sugerują, że jeśli 

chodzi o zasadność leczenia, to w wielu przypadkach powstają poważne wątpliwości co do tego, czy dzieci 

powinny być hospitalizowane w sytuacji, gdy wystarczające byłyby opieka ambulatoryjna i stałe poradnictwo 

psychiatryczne.  

W związku z powyższym proszę o informację o możliwych do podjęcia działaniach mających na celu 

ograniczenie przypadków hospitalizacji dzieci na oddziałach psychiatrycznych na rzecz pomocy pozaszpital-

nej, względniejszej dla takich dzieci. 

Z poważaniem, 

Rafał Muchacki 

 

 

 

 




